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سرمقاله

چالش های واقعی سازی قیمت گاز 
ادامه از صفحه یک

تعرفه گذاری پلکانی پرمصرف ها در بخش گاز، 
یکی از راهکار ها در راستای بهینه سازی مصرف 
به شمار می رود. آن طور که اطلاعات شرکت 
این  اول  فاز  اجرای  می دهد،  نشان  گاز  ملی 
سیاست در سال گذشته توانست صرفه جویی 
را در مصرف گاز در بخش خانگی رقم بزند و 
بیش از ۲۵ میلیون مترمکعب کاهش مصرف 
واقعی  قیمت  سمت  به  باید  باشیم.  شاهد  را 
انرژی برای مشترکان خارج از الگوی مصرف که 
اتفاقا سطح رفاهی خوبی هم دارند، برویم و فاز 
دوم تعرفه گذاری پلکانی پرمصرف ها در همین 

راستاست.
واقعیت این است که در شرایط فعلی بیشترین 
یارانه انرژی را دهک های بالایی جامعه و افراد 
مرفه استفاده می کنند. زیرا بر اساس اطلاعات 
شرکت ملی گاز، اکثر مردم جامعه که در طبقات 
پایین و متوسط هستند، در چارچوب الگو مصرف 
می کنند. پرمصرف ها اتفاقاً جزو مرفهین جامعه 
هستند. هر چقدر آن ها بیشتر از گاز استفاده 

می کنند، از یارانه بیشتری هم بهره می برند.
قطعاً کسی که در منطقه یک تهران زندگی 
می کند و خانه بزرگ و سونا و جکوزی و ویلای 
و  دارد  بیشتری  گاز  مصرف  دارد،  و...  بزرگ 
بیشتر از یارانه استفاده می کند. با استفاده از 
روش تعرفه گذاری پلکانی می توانیم شرایطی به 
واقعی  قیمت  افرادی  چنین  که  بیاوریم  وجود 
هستیم  مواظب  اینکه  ضمن  بپردازند،  را  گاز 
مصرف  که  کسانی  و  جامعه  پایین  دهک های 
معقولی دارند، متحمل هزینه اضافی نشوند و 
تشویق  دارند،  پایینی  که مصرف  افرادی  حتی 

شوند. این راهکار می تواند کمک کننده باشد.

خبر

اخبار

سخنگوی شورای نگهبان اعلام کرد
تعداد نهایی کاندیداهای مجلس به 

بیش از ۱۵هزار و ۲۰۰ نفر رسید
 ۳ از  پس  کرد:  اعلام  نظیف  طحان  هادی 
ماه بررسی، در مجموع صلاحیت ۷۵درصد از 
مورد  انتخابات مجلس  کاندیداتوری  داوطلبان 
به  کاندیداها  نهایی  تعداد  و  گرفت  قرار  تایید 

بیش از ۱۵هزار و ۲۰۰ نفر رسید.
نظیف عضو  ایسنا، هادی طحان  گزارش  به 
اعلام  نگهبان  شورای  سخنگوی  و  حقوقدان 
کرد: پس از ۳ ماه بررسی  صلاحیت داوطلبان 
نگهبان  شورای  و  نظارت  هیئت های  سوی  از 
داوطلبان  ها  صلاحیت  بررسی  مهلت  امشب 
کاندیداتوری انتخابات مجلس شورای اسلامی به 

پایان می رسد.
وی گفت: در مجموع صلاحیت بیش از ۱۵ 
هزار ۲۰۰ نفر از داوطلبان کاندیداتوری انتخابات 
مجلس مورد تایید قرار گرفت و بر این اساس 
حدود ۷۵ درصد از داوطلبان به  تأیید صلاحیت 
برگزاری  در  توجه  قابل  نصاب  که  رسیدند 
انتخابات در نظام جمهوری اسلامی ایران است و 

تاکنون سابقه نداشته است.
اسامی  اظهار کرد:  نگهبان  سخنگوی شورای 
نهایی افراد تایید صلاحیت شده را تا پایان امشب 
به وزارت کشور اعلام می کنیم و فردا نیز وزارت 

کشور به داوطلبان اعلام نهایی خواهد داشت.
وزارت  اعلام  از  پس  نظیف  طحان  گفته  به 
کشور، داوطلبان می توانند نماینده های خود در 
شعب اخذ رای را در سامانه داوطلب ثبت کنند.
قانون  اساس  بر  کرد:  تاکید  پایان  در  وی 
انتخابات، این اعلام، اعلام نهایی است و دیگر 
تغییری نسبت به اسامی افراد تایید صلاحیت 

شده نخواهیم داشت.
شورای  مجلس  دوره  دوازدهمین  انتخابات 
دوره  ششمین  انتخابات  با  همزمان  اسلامی 
اسفند   ۱۱ جمعه  روز  رهبری  خبرگان  مجلس 

۱۴۰۲ برگزار می شود.

علت غیبت نماینده ویژه 
رئیس جمهوری در یک نشست

معاون رسانه ای نماینده ویژه رئیس جمهوری 
کاظمی  عدم حضور  علت  افغانستان  امور  در 
با  مدنی  جامعه  نماینده   ۵ نشست  در  قمی 

نمایندگان ویژه کشورها را بیان کرد.
معاون رسانه ای نماینده ویژه رئیس جمهوری 
نشست  همزمانی  درباره  افغانستان  امور  در 
هیئت ایران با دبیرکل سازمان ملل و نمایندگان 

جامعه مدنی افغانستان در دوحه نوشت:
بنا به درخواست دبیرکل محترم سازمان ملل 
جهت تشکیل جلسه و همزمانی این جلسه با 
نشست ۵ نماینده جامعه مدنی با نمایندگان 
ویژه کشورها، جناب آقای کاظمی قمی امکان 

حضور در این جلسه را نداشته اند.

جایگزینی برای برجام وجود ندارد
بین المللی  سازمان های  نزد  روسیه  نماینده   
با بیان اینکه »غربی ها هیچ نقشه واقع بینانه ای 
برای جایگزین کردن توافق هسته ای نداشتند« 
تاکید کرد که هیچ جایگزینی برای برجام وجود 

ندارد.
به گزارش ایسنا، میخائیل اولیانوف، نماینده 
دائم روسیه نزد سازمان های بین المللی در وین با 
انتشار پیامی در حساب کاربری خود در ایکس 
بار دیگر تاکید کرد که هیچ جایگزینی برای برجام 
وجود ندارد.  یک سال پیش، تحلیلگران غربی 
و اغلب مقامات در مورد نقشه دوم برای حل 
زیادی  گمانه زنی های  ایران  هسته ای  موضوع 

مطرح کردند.  
وی ادامه داد: اما روسیه همواره این دیدگاه را 
ابراز می کرد که هیچ برنامه واقع بینانه ای وجود 
ندارد و هیچ جایگزینی برای برجام وجود ندارد. 

اکنون می بینیم که روسیه حق داشت.

شرکت های دولتی ۶۰ درصد بودجه 
کشور را در اختیار دارند 

اسلامی  شورای  مجلس  رییسه  هیات  عضو 
که  کردیم  مصوب  یازدهم  مجلس  در  گفت: 
صورت های مالی شرکت های دولتی شفاف شود 
و در همین راستا صورت های مالی شرکت های 
دولتی منتشر شد و با این اتفاق ۲۴درصد اقتصاد 

کشور شفاف شد.
اصلاح  نشست  در  دهنوی  محسن  سید 
حضور  با  که  دولتی  شرکت های  حکمرانی 
اندیشکده های برتر کشور در خانه اندیشه وزران 
برگزار شد، گفت: در این مجلس ما در چندین 
جلسه ای که خدمات رهبری رسیدیم بیشترین 
ساختار  اصلاح  بحث  ایشان  مطالبه  و  تاکید 
بودجه بود. من به عنوان کسی که نایب رئیس 
کمیسیون تلفیق در چهار لایحه بودجه بودم 
این مسئله را تاکید داشتم و دارم که این گونه 
لایحه بودجه نوشتن دولت هنر نیست چون نگاه 

بودجه برنامه محور نیست.
وی ادامه داد: بودجه دولت برای سال آینده 
۲۵۰۰ همت است که ۲۰۰ همت آن مربوط به 
حقوق و دستمزد است و نمی توان به آن دست 
زد. ۵۰۰ همت دیگر بودجه عمرانی و مابقی نیز 
این سند مالی کشور  هزینه های جاری است. 
است که قرار است کشور براساس آن اداره شود.
نایب رییس کمیسیون تلفیق بودجه با بیان 
 ۶۰ حدود  دولتی  های  شرکت  »امروز  این که 
درصد بودجه کشور را در اختیار دارند«، افزود: 
شرکت دولتی شرکتی است که بیش از ۵۰ درصد 
ملی  شرکت  سهامدار  است.  دولتی  سهامش 
داریم  دولتی  ما ۳۴۱شرکت  است  دولت  نفت 
که از این تعداد ۲۶۴ شرکت اصلی و ۷۷شرکت 
فرعی است که نمونه آن شرکت های آب و برق، 
آبفا، بانک ها یا صداوسیما، شرکت های دولتی 
است. در این بین، تعدادی تحت عنوان شرکت 
تحت کنترل دولتی فعالیت می کند که دولت 
اعضا  و   مدیرعامل  اما  نیست  عمده  سهامدار 
چون  و  می کند  تعیین  دولت  را  مدیره  هیات 
نظارت  امکان  نیست پس  دولت  آن  سهامدار 
دیوان محاسبات و سایر دستگاه های نظارتی  بر 
و  مجلس  واقع  ندارند.در  وجود  این شرکت ها 
دولت در مورد بودجه این دست از شرکت های 

دولتی بحث نمی کنند.

با  نشست خبری  ابتدای  در  بهادری جهرمی  علی 
خبرنگاران در نمایشگاه رسانه های ایران با تبریک روز 
با تدبیر  جوان، گفت: شورای عالی جوانان که اخیرا 
رئیس جمهوری به شورای عالی جوانان و نوجوانان تغییر 
تشکیل  رئیس جمهوری  ریاست  به  هفته  این  یافت، 
می شود تا بسته های حمایتی از ازدواج و اشتغال جوانان 
و حضور آنان در مراکز تصمیم گیری و تصمیم سازی 
مصوباتی خواهد داشت. دبیر هیئت دولت یادآور شد: 
جلسه توسعه سیستان و بلوچستان به ریاست معاون 

اول رئیس جمهوری برگزار می شود.
دارایی های زنجانی وارد خزانه کشور می شود

سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره بازگشت 
اظهار کرد:  به کشور،  بابک زنجانی  ارزی  دارایی های 
از تلاش های سازمان اطلاعات سپاه و قوه قضائیه در 
این زمینه قدردانی می کنیم. دارایی های ارزی متعلق به 
بابک زنجانی در اختیار بانک مرکزی قرار گرفته تا مثل 
سایر دارایی ها وارد خزانه کشور و تحت مدیریت خزانه 

مصرف شود.
دهک های یک تا ۳ و افراد تحت پوشش کمیته امداد و 

بهزیستی از پرداخت حق بیمه معاف می شوند
این  از  بهادری جهرمی همچنین در بخش دیگری 
نشست تاکید کرد: در جلسه اخیر هیأت دولت آیین 
ساختمانی  کارگران  بیمه  قانون  راستای  در  نامه ای 
تصویب شد تا دهک های یک تا ۳ و افراد تحت پوشش 
کمیته امداد و بهزیستی از پرداخت حق بیمه معاف 
شوند. وی افزود: آیین نامه یکپارچه سازی خدمات زنان 
سرپرست خانوار در راستای حمایت از آن ها در دولت 
و  این خدمات ساماندهی شود  تا همه  تصویب شد 

توزیع عادلانه تر این خدمات را داشته باشیم.
سخنگوی دولت درباره تغییر سود سپرده ها گفت: 
نرخ سود در شورای پول و اعتبار تغییر نکرده و تنها 
امکان انتشار اوراق پروژه های خاص برای دوره محدودی 

و به صورت موردی منتشر شده است.
تراز  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  جهرمی  بهادری 
تجارت خارجی گفت: تجارت خارجی ۱۰ ماهه امسال 
۱۲۶ میلیارد دلار بوده که نسبت به ۱۰ ماهه پارسال 
۲.۴ درصد رشد کرده و تراز هم ۱۷ درصد مثبت است.

وی ادامه داد: ما یک تراز ارزشی داریم و یک تراز 
وزنی، در برخی گروه های خاص کالایی ممکن است 
قیمت ها به نرخ متداول جهانی برگردد که ارزش تجارت 
کاهش یابد، مهم این است که مجموع تجارت خارجی 
دولت  است. سخنگوی  مثبت  وزنی  و  ارزشی  از  اعم 
درباره برنامه های دولت برای حمایت از جوانان بیان 
کرد: در هیات وزیران با کاهش ۱۰ ساله متوسط سن 
وزیران نسبت به دولت قبل شاهد حضور تعداد زیادی 
سیزدهم  دولت  در  انقلاب  از  پس  متولد  جوانان  از 
هستیم که وزرای راه، ارشاد، ارتباطات، سخنگوی دولت 
و برخی معاونان رئیس جمهور از جمله آن ها هستند. 
ثبت  زمینه  »در  این که  به  اشاره  با  جهرمی  بهادری 
شرکت های دانش بنیان شاهد رشد ۳ برابری نسبت به 
سال گذشته هستیم«، بیان کرد: تسهیلات مالیاتی نیز 

به آن ها تعلق گرفته است.
وی اظهار کرد: جوانان وقتی می بینند رئیس  جمهوری 
در سفرهای خارجی با خود محصولات دانش بنیان را 
می برد و منشا فروش و بازاریابی محصولات نخبگان 
می شود، امیدوار می شوند و این یعنی حمایت عینی 
از جوانان کشور. سخنگوی دولت اضافه کرد: همچنین 
سعی  هم  جوانان  اشتغال  و  ازدواج  زمینه های  در 
توان دولت صورت  اثرگذار در حد  شده حمایت های 
گیرد در سال گذشته ۳ بار آزمون فراگیر و ۸ آزمون 
اختصاصی دستگاه ها برای استخدام برگزار و ۴ هزار 

بورسیه برای دانشجویان جدیدالورود برای فعالیت در 
درباره  جهرمی  بهادری  شد.  انجام  خصوصی  بخش 
طرح شفافیت مجلس نیز توضیح داد: طرح شفافیت 
طرح مجلس بود که ابتدا رد شد و سپس طرح شفافیت 
همه قوا را مطرح کردند و تصویب شد، رفت و این طرح 
برگشت هایی بین مجلس و مجمع تشخیص مصلحت 
نظام داشته و معاونت حقوقی رئیس جمهور نیز به 
عنوان نماینده دولت در این جلسات شرکت کرده است 
و تا آنجایی که اطلاع دارم شورای عالی نظارت مجمع 

این طرح را تائید کرده است.
امید است اجاره بها با کنترل تورم مسکن، سال آینده 

کاهش یابد
وی در پاسخ به پرسشی در خصوص مسکن گفت: 
حوزه مسکن با تصمیماتی که در حوزه تامین مالی اتخاذ 
شده، شتاب بیشتری گرفته و سقف تسهیلات ساخت 
مسکن به ۵۵۰ و شهرهای کوچک ۳۵۰ میلیون تومان 
است در روستاها با نرخ ۴ درصد و شهرهای کوچک 
با نرخ سود ۵ درصد اعطا می شود، تصمیم دوم هم 
این بود در ۲ سال ابتدایی بازپرداخت تسهیلات، اقساط 
به ۵.۹ میلیون تومان کاهش یافته است علاوه بر این 
طرحی که برای اختصاص زمین یک میلیون مسکن در 
شهرهای مختلف پیش رفته است به زودی در کلانشهر 
تهران هم با همکاری شهرداری آغاز می شود. سخنگوی 
دولت اضافه کرد: هفته گذشته طرح ساخت ۶۰ هزار 
واحد دانشگاهیان کلید خورد و امید است اجاره بها 
هم که تابعی از مسکن است، با کنترل تورم مسکن، 
دریاره  جهرمی  بهادری  یابد.  کاهش  آینده  سال  در 
طرح فجرانه هم توضیح داد: دولت طرح فجرانه یارانه 
کالابرگ الکترونیک برای ارتقای سبد غذایی شهروندان 
و ایجاد سپر تورمی در برابر سفره و معیشت مردم راه 
اندازی کرده که ۲۰۰ هزار تومان به صورت اعتباری به 
یارانه بگیران در ۳ ماهه اجرای طرح فجرانه اختصاص 
می یابد. وی تصریح کرد: تاکنون ۳۰ میلیون نفر یعنی 
۱۰ میلیون خانوار و ۶۰ درصد افراد مشمول یارانه از آن 
استقبال کرده اند این کالاها ۱۱ قلم هستند. در خصوص 
جابجایی زمان واریز یارانه ها هم تصمیم دولت این بود 
که زیرساخت های الکترونیکی فراهم باشد تا دچار خلل 
در واریزها نشویم که هم از کالابرگ استقبال شد و 
هم این که تاکنون خللی در زیرساخت های الکترونیکی 

گزارش نشده است.
عمره مفرده هنوز منتفی نیست

به پرسشی درباره عمره  پاسخ  سخنگوی دولت در 
اظهار کرد: هنوز منتفی نیست و دولت در تلاش است 
تا مسائل پیش آمده به ویژه در زمینه هواپیمایی را 

سریع تر برطرف کند.
حمایت های معیشتی ماه رمضان

یادآور شد: در زمینه حمایت های  بهادری جهرمی 
معیشتی ماه رمضان علاوه بر کالابرگ الکترونیکی برای 
اقلام مصرفی رمضان مانند  تامین میوه شب عید و 
خرما با همکاری باغداران و تعاونی های روستایی تمامی 
میزان مصارف مورد نیاز تامین شده و اقلام پروتئینی، 
می شود  بینی  شده پیش  سازی  ذخیره  برنج  و  شکر 
باشیم،  را شاهد  اقلام  این  تامین  نرخ های مصوب  با 
اصناف  اتاق  در  فعالان صنفی  همکاری  با  همچنین 
با محوریت وزارت صمت و بخش های بانکی و جهاد 
کشاوری بیش از ۲۴۰ نمایشگاه عرضه مستقیم اقلام 
مورد نیاز مردم برگزار می شود بسیاری از آنها هم اکنون 

فعال بوده مکان خرید اعتباری هم فراهم شده است.
وی در خصوص تامین اراضی مساکن روستایی نیز 
اظهار کرد: یک یا دو هفته قبل در سازمان ملی زمین و 
مسکن جلسه داشتیم و نمایندگان بنیاد مسکن و وزارت 
راه هم حضور داشتند و همکاری نزدیکی صورت گرفت.
سخنگوی دولت تاکید کرد: امسال با در نظر گرفتن 
۵۰۰ هزار زمین مناسب که امکان تامین آب، برق، گاز 
و فاضلاب و قابلیت ساخت و ساز را داشته باشد با 
افزایش رقم وام به ۳۵۰ میلیون تومان و با نرخ سود 
از  زیادی  تعداد  تا  شد  سبب  روستاها  در  درصد   ۴
متقاضیان ساخت و ساز به شهرهای کوچک و روستاها 
سوق پیدا کنند. بهادری جهرمی گفت: رئیس جمهور 
و هیأت دولت  در جلسات خصوصی، عمومی  بارها 
تاکید کرد که هر گونه ورود مقامات دولتی در انتخابات 
مغایر قانون است و باید زمان خود را مصروف خدمت 
رسانی به مردم کنند و توصیه این بوده که دولت هر 
و  انتخابات  سلامت  تامین  برای  دارد  توان  در  آنچه 

افزایش مشارکت مردم را به کار بگیرد.
عوارض واردات خودرو برای خودروهای اقتصادی از ۱۰۰ 

به ۱۰ درصد کاهش یافته است
وی درباره بازار خودرو و همچنین واردات خودروهای 

نو  خودروی  واردات  درباره  دولت  گفت:  هم  خارجی 
مصوباتی داشته و واردات در حال انجام است که آمار 

آن را گمرک و سازمان توسعه تجارت اعلام می کنند.
سخنگوی دولت تصریح کرد: دولت نرخ سود بازرگانی 
واردات  عوارض  و  داده  کاهش  نیز  را  خودرو  واردات 
خودرو برای خودروهای اقتصادی از ۱۰۰ به ۱۰ درصد 
کاهش یافته است و اقدام دیگر اینکه مجوز واردات 
خوردوی کارکرده از مناطق آزاد به مناطق اصلی آزاد و 
ابلاغ شده است. بهادری جهرمی اضافه کرد: در زمینه 
تولید خودرو اعم از خودروهای ckd )مونتاژی( و تولید 
داخل با حمایت حداکثری در حال پیشرفت هستیم و 
افزایش عرضه خودرو در هر دو سال فعالیت دولت را 
داشته ایم و طبق قانون تعیین قیمت به شورای رقابت 
واگذار شده نه دولت و من سخنگوی دولت هستم نه 
شورای رقابت. وی درباره وضعیت بورس و بازار سرمایه 
بعد از انتشار اوراق گواهی خاص بیان کرد: به طور 
طبیعی بازار سرمایه برای تامین منابع تولیدکنندگان 
و بخش واقعی اقتصاد است، فروش اوراق گواهی ۳۰ 
درصدی نیز یکی از این روش ها برای بخش تولید بود 
و صرفا یک مرتبه و برای مورد خاص انجام شد، دولت 
سال گذشته یک قاعده برای نرخ خوراک پتروشیمی ها 
به مدت ۵ سال تعیین کرد تا ثبات و پیش بینی پذیری 
بازار را تقویت کند. اینها همه در راستای حمایت از بازار 

سرمایه بوده است.
منابع ارزی قابل قبول است و نسبت به گذشته افزایش 

یافته است 
درباره  ایسنا  پرسش  به  پاسخ  در  دولت  سخنگوی 
ارزهای حاصل  تعلق  زمینه  در  وزیر صمت  اظهارات 
و  رسانه ها  در  صادرکننده  به  بدون رانت  صادرات  از 
و  است  قابل قبول  ارزی  منابع  گفت:  آن،  از  انتقاد 
مدیریت  با  است .  یافته  افزایش  گذشته  به  نسبت 
محوری بانک مرکزی و همکاری وزارت صنعت، معدن 
می کنند  را مشخص  ارزی  نیازهای  اولویت  تجارت  و 
که منابع ارزی در چه حوزه ای محل مصرف باشد تا 
برای  شرایط  و  کند  فراهم  را  بیشتری  اقتصادی  رشد 
تولیدکننده بیش از پیش محیا کند تا فعالیت اقتصادی 
در بخش های مختلف به صرفه باشد. با هماهنگی بانک 
مرکزی و وزارت صمت این منابع ارزی همچون گذشته 

مدیریت خواهد شد.

غیرضروری  سختی های  یک  مردم  گفت:  سیاسی  فعال  یک 
را تحمل می کنند که می تواند رفع شود و تحریم ها و تعلل ما در 
برخی از فرصت ها باعث شده است این مشکلات از جمله گرانی ها 
همچنان ادامه داشته باشد. اگر یک گروه معتدل و عاقلی وارد 

مجلس شوند به نظر من خیلی از رویه ها می تواند تغییر کند.
علی مطهری در گفت وگو با ایلنا، درباره انتشار لیست انتخاباتی 
از سوی جریان حامی وی برای شرکت در دوازدهمین دوره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی گفت: یک لیستی به نام صدای ملت تدوین 
شده و رو به کامل شدن است، فکر کنم تا چهارشنبه کامل و روز 

پنجشنبه ان شاالله رونمایی می شود.
این فعال سیاسی تاکید کرد: ملاک ما اعتدال، عقل گرا بودن، 
شعار زده نبودن بوده و این که افراد تعصب جناحی نداشته باشند 
و دنبال اصلاح امور کشور باشند و افراد اگر وارد مجلس شدند، به 
دنبال این نباشند که حالا حتما دوره بعدی هم وارد شوند، بتوانند 
حرف خودشان را بزنند. آنجایی که باید وارد شوند و افراد حر و 
آزاده ای باشند و این طور نباشند از ترس رد صلاحیت خیلی جاها 

کوتاه بیایند و حرف نزنند.
وی خاطرنشان کرد: اگر مردم خوب رأی دهند سعی می کنیم 
چنین افراد و گروه و فراکسیونی تشکیل شود و بتوانیم یک تغییری 
در اوضاع مجلس انجام دهیم و طبعا تغییری در وضع کشور و 

اصلاح امور بهتر انجام خواهد شد. ما تلاش خودمان را خواهیم 
کرد، بستگی به شرکت و نظر مردم دارد، مردم هر مقدار بیشتر 
در انتخابات شرکت کنند، این گونه افراد بهتر انتخاب می شوند. 
می آورند  رأی  بهتر  این افراد  باشد  بالاتر  هرچه  یعنی مشارکت 
مشارکت پایین باشد، ممکن است یک گروه خاص صرفا رأی بیاورند.
مطهری در پاسخ به این که امروز دو گذاره رأی دادن و رأی ندادن 
بین مردم مطرح است، چه باید کرد تا آنان پای صندوق های رأی 
بیایند، گفت: هرکسی اگر فکر کند از چه راهی مشکلات را می توانیم 
حل کنیم و برخی رویه ها را تغییر دهیم، واقعا هیچ راهی به غیر 
از مجلس وجود ندارد. این که کنار بنشینیم و میدان را به طرف 
مقابل و تندورها واگذار کنیم، اوضاع بدتر می شود ولی اگر گروه 
معتدلی در مجلس پیدا شود که بتواند در امور کشور موثر باشد، 

حتما تاثیر دارد.
وی یادآور شد: مردم از گرانی ها و دو انتخابات گذشته ناراحت 
از  و  نشد  برگزار  نحو خوبی  به  انتخابات ها  این  بالاخره  هستند، 
حوادث سال گذشته ناراحت هستند و عده ای کشته شدند و این 
ناراحتی ها باعث شده برخی بگویند ما شرکت نمی کنیم ولی به نظر 
من شرکت نکردن میدان را به حریف واگذار کردن است و این به 
نفع کشور نیست. هر مقدار مردم بیشتر در انتخابات شرکت کنند 
بالاخره در بین کاندیدا ما تعداد قابل توجهی افراد معتدل و حتی 

اصلاح طلب داریم و اگر این ها به تعداد قابل توجهی رأی بیاورند، به 
نفع مجلس خواهد بود.

این فعال سیاسی عنوان کرد: ما باید برخی کارهای اساسی را 
انجام دهیم، برخی سیاست های کلان ما باید اصلاح شود. سیاست 
خارجی ما باید اصلاح شود، مدتی است ما شرق گرا شده ایم و به 
گونه ای در دامن روسیه و چین افتاده ایم و آن ها از ما سواستفاده 
می کنند. این ها می فهمند رابطه ما با غرب خراب است و به نفع 
خودشان عمل می کنند و احساس می کنند ما مجبور هستیم به 

آن ها پناه بیاوریم.
وی با اشاره با این که باید بتوانیم سیاست متوازن بین غرب و شرق 
را ایجاد کنیم و باید از دولت بخواهیم این را تحقق ببخشد، عنوان 
کرد: نباید بگوییم سیاست های نظام به عهده ما نیست، این طور 
نیست مجلس می تواند در همه امور وارد شود و از دولت بخواهد 
این موضوع را حل کند. مسئله توافق با غرب را حل کند، مسئله 

تحریم ها جز از طریق توافق حل نخواهد شد.
مطهری گفت: مردم یک سختی های غیرضروری را تحمل می کنند 
که می تواند رفع شود و تحریم ها و تعلل ما در برخی از فرصت ها 
باعث شده است این مشکلات از جمله گرانی ها همچنان ادامه 
داشته باشد. اگر یک گروه معتدل و عاقلی وارد مجلس شوند به 

نظر من خیلی از رویه ها می تواند تغییر کند.

سخنگوی دولت تشریح کرد

داراییهای»بابکزنجانی«تحتمدیریتمصرفمیشود
گروه سیاسی - سخنگوی دولت گفت: دارایی های ارزی متعلق به بابک زنجانی در اختیار بانک مرکزی قرار گرفته تا مثل سایر دارایی ها وارد خزانه کشور شده 

و تحت مدیریت خزانه مصرف شود.

لیستصدایملتپنجشنبهرونماییمیشودعلی مطهری خبر داد

بهادری جهرمی 
گفت: دارایی های 

ارزی متعلق به 
بابک زنجانی 

در اختیار بانک 
مرکزی قرار 

گرفته تا مثل 
سایر دارایی ها 

وارد خزانه کشور 
و تحت مدیریت 

خزانه مصرف 
شود

سخنگوی وزارت دفاع درباره همکاری نظامی ایران و روسیه، گفت: همکاری های 
دفاعی و غیردفاعی ایران و روسیه سابقه از گذشته دارد و هیچ ارتباطی به جنگ 
اوکراین نداشته است و ندارد و تحولات منطقه از جمله جنگ اوکراین روابط دفاعی 

و تعاملات ما با روسیه را تحت تأثیر قرار نداده است.
به گزارش ایسنا، سردار رضا طلایی نیک در نشست خبری با نمایندگان رسانه ها،  
اظهار کرد: در ۱۱ ماه گذشته دستاوردهای ارزشمندی داشتیم؛ تاکنون در ۱۱ ماه 
اخیر ۸۳ درصد طرح های تحقیقاتی و فناوری ما به مرحله خاتمه رسیده است. 
از این موارد آن هایی که به نمونه محصول دست یافته اند، ۴۱ درصد را تشکیل 
می دهند و به فرایند تولید محصول نهایی برای بکارگیری در نیروهای مسلح و 

صادرات اقلام دفاعی رسیده اند.
سخنگوی وزارت دفاع ادامه داد: منطقه ویژه اقتصادی هوایی در شاهین شهر 
اصفهان و با کمک دستگاه های اجرایی و بخش خصوصی به مرور ایجاد می شود. 
در استان فارس هم برای بدل شدن به قطب الکترونیک کشور تلاش هایی آغاز شده 
تا سال آینده به یک بوستان تخصصی بدل  شود. صنعت دیزل سنگین را هم با 
توجه به نیاز کشور در حال طراحی و هماهنگی با محوریت شهرستان آمل استان 

مازندران هستیم.
طلایی نیک با بیان این که » ما ۴۰ درصد رشد تولید محصولات دفاعی در وزارتخانه 
را نسبت به سال قبل داشتیم«، اظهار کرد: رشد کمی محصولات باتوجه به نیاز 
بازار داخلی و خارجی شکل گرفته و رشد کیفی هم باتوجه به تامین هدف ارتقای 

قدرت دفاعی و عنایت به اهمیت صادرات محصولات مان، مورد نظر است.

سخنگوی وزارت دفاع تاکید کرد: ۸۹ درصد اراضی نیروهای مسلح به مرحله 
دریافت سند یا صدور سند رسیده است تا حقوق مردم بادقت و به درستی رعایت 

شود.
آلودگی مین تاکنون ۲۶ هزار  از  افزود: در زمینه پاکسازی مناطق مرزی  وی 
مین، گلوله و بمب به جامانده از زمان جنگ تحمیلی، کشف یا منهدم شده است. 
همچنین در ماه های اخیر شاهد جذب بیش از ۲۰۰ جوان نخبه که فارغ التحصیلان 

عالی دانشگاه ها هستند در وزارت دفاع بودیم.
وی در پاسخ به پرسشی درباره برنامه وزارت دفاع برای صنعت فضایی تاکید 
کرد: با موفقیت بسیار تاریخی و درخشانی که در ماهواره بر سیمرغ و قرارگرفتن 
آنها در مدار انجام شد، برنامه فضایی کشور که بخشی از آن به عهده وزارت دفاع 
است یک برنامه چندساله میان مدت و بلندمدت دارد که در طول سال های آینده 

به نتیجه نهایی می رسد.
طلایی نیک در پاسخ به پرسشی درباره اقدامات انجام شده در زمینه مسدودسازی 
مرزهای کشور جهت جلوگیری از ورود اشرار و نیروهای تروریستی، گفت: هر 
میزان سطح امنیت مرزها را ارتقا دهیم به نفع دو کشوری است که مرز مشترک 
دارند. در مرزهای شرقی از حدود دو دهه قبل تقویت تأسیسات مرزبانی و امنیت 
مرزی در دستور کار کشورها بوده اما منابع آن به موقع تأمین نشد و این امر 
طولانی تر شد. بخش هایی از مرز هم با استحکامات و سازوکارهای ثابت مرزی و 

هم سامانه های غیرثابت در حال تقویت است.
وی ادامه داد: دولت و مجلس در دو سال اخیر توجه بیشتری به تامین امنیت 

مرزهای شرقی داشتند که اگر مصوبات و تامین منابع به موقع انجام شود این 
موضوع با سرعت بیشتری پیش می رود. این موضوع در اولویت جدی جمهوری 

اسلامی است و در همکاری همسایگان شرقی پیش می رود.
طلایی نیک در پاسخ به پرسشی درباره همکاری نظامی ایران و روسیه، تصریح 
کرد: همکاری های دفاعی و غیردفاعی ایران و روسیه سابقه از گذشته دارد و هیچ 
ارتباطی به جنگ اوکراین نداشت و ندارد. تحولات منطقه از جمله جنگ اوکراین 
روابط دفاعی و تعاملات ما با روسیه را تحت تأثیر قرار نداده است. این روابط با 
هدف ثبات و تأمین امنیت منطقه است. جمهوری اسلامی بارها تأکید کرده است 

که برای پایان دادن به جنگ اوکراین کاملاً آماده کمک است.
طلایی نیک در پاسخ به پرسشی درباره نسخه بدون سرنشین جنگنده قاهر و زمان 
رونمایی از آن، گفت: طیف متنوعی از پهپادها را با مشارکت شرکت های دانش بنیان 
و نیروهای مسلح در دست اقدام داریم و با رعایت ملاحظات و محدودیت های 
نظامی در این زمینه عمل می کنیم که در مورد قاهر نیز این موارد رعایت می شود.

تحویل  درباره  گمانه زنی  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  دفاع  وزارت  سخنگوی 
پهپاد ابابیل به سودان، تاکید کرد: در زمینه صادرات اقلام دفاعی با رعایت همه 
مقرارت شناخته شده بین المللی عمل می کنیم. یکی از انتظاراتی که کشورهای 
هدف صادراتی برای ملاحظات امنیتی خودشان دارند این است که اطلاعات اقلام 
صادراتی با ملاحظات لازم صورت گیرد. بنابراین نمی توان به این پرسش پاسخ 

روشنی داد.
وی همچنین در پاسخ به پرسشی درباره بودجه دفاعی، گفت: این بودجه در 

دو بخش حقوق و مزایای کارکنان و تقویت بنیه دفاعی تدوین می شود. در برنامه 
هفتم، ۵ درصد بودجه عمومی متعلق به تقویت بنیه دفاعی است که هر سال 
در جداول بودجه درج می شود. ما بخشی از درآمدهای صادراتی را برای کمک  به 
تقویت بنیه دفاعی و نوسازی صنایع و طرح های راهبردی و تحقیقاتی استفاده 

می کنیم.
وی در پاسخ به پرسشی درباره برخی اخبار از ناموفق بودن شلیک موشک در 
برخی رزمایش ها، تصریح کرد: برای بومی سازی تجهیزات دفاعی پیشرفت خوبی 
داشتیم و در حال حاضر هزار طرح بومی سازی در وزارت دفاع را دنبال می کنیم. این 
امر به صیانت از مجموعه های وزارتخانه، افزایش میزان تاب آوری در قبال تحریم ها 

می انجامد و کاهش ارزبری از پیامدهای آن است.
طلایی نیک همچنین یادآور شد: ما یک رزمایش تست سامانه ای داریم که طی 
آن سامانه ها آزمایش می شوند و قبل از تولید صنعتی،  محصول آزمایش و بعد 
وارد چرخه تولید می شود. برخی از رزمایش ها عملیاتی است و در آن ها تسلیحات 
تولیدشده به بهره برداری می رسد. در آن رزمایش ها هیچ سانحه ای که موجب 
نارسایی شود نداشته ایم و محصولاتی که تاییدیه خود را از یگان عملیاتی گرفته 

باشد در این رزمایش ها استفاده می شوند.
سخنگوی وزارت دفاع در پاسخ به پرسشی درباره اقدامات این وزارتخانه برای 
خودروسازی، تاکید کرد: تمایلی برای ورود وزارت دفاع به خودروسازی نداریم اما 
می توانیم در مواردی که خودروسازان داخلی با تنگنا مواجه هستند به آن ها کمک 

کنیم. حاضریم  در این عرصه سهم خودمان را ایفا کنیم.
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